
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr LVIII

Sesja Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 30 listopada 2023 
Obrady rozpoczęto 30 listopada 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:11 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacje nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. działalności Przewodniczącego rady w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja Burmistrza z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok.
8. Informacja Przewodniczącego rady z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok.
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Margonin w roku szkolnym 2022/2023.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych.
b) zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 
szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz użytkowników wieczystych.
c) szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych.
d) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Sypniewo, w rejonie stacji elektroenergetycznej.
e) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Margonin, w obrębie działki numer 786/4, 786/5 obręb miasto Margonin.
f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Margonin, w rejonie ul. Powstańców Wielkopolskich - działka numer 786/4, 786/5, 369 obręb miasto 
Margonin
g) zmiany uchwały Nr XXVIII/277/2013 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 25 kwietnia 2013 r. 
w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnej Bibliotece Publicznej w Margoninie.



h) określenia stawek podatku od nieruchomości.
i) zmiany uchwały Nr XXXI/318/2021 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 19 października 2021 r. 
w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości na 
terenie miasta i gminy Margonin, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.
j) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego na rok 
podatkowy 2024 na obszarze miasta i gminy Margonin.
k) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
l) przyjęcia rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne głosy.
13. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad - wprowadzenie punktu O. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad - nad całością porządku. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

3. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Pytań i uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 



NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Wspólnej z dnia 22.11.2023 r. stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

5. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu

6. Informacja nt. działalności Przewodniczącego rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu

7. Informacja Burmistrza z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok.
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu

8. Informacja Przewodniczącego rady z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok.
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Margonin w roku szkolnym 2022/2023.
D. Gurzyńska przedstawiła informacje o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Margonin w roku 
szkolnym 2022/2023.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu

10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych.

J. Dziwulska przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały?Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/517/2023 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

b) zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie 
wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 
użytkowników wieczystych.
J. Krząkała przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 
szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz użytkowników wieczystych.. 



Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/518/2023 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

c) szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych.

J. Krząkała przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały?
Barbara Kończak - Ja mam takie pytanie, bo wieczyste użytkowanie płaci roczną opłatę. Ile mniej więcej 
ta roczna opłata, bo nie mam pojęcia, ile ta roczna opłata za to wieczyste użytkowanie?

Jolanta Krząkała - Wpływy z tych opłat to jest 28 000 w zaokrągleniu, w stosunku rocznym. Ale 
indywidualnie to każda nieruchomość jest wyceniana odrębnie, w zależności od tego, jak jest 
wykorzystywana.

Barbara Kończak - Ale to przy wycenie się bierze?

Jolanta Krząkała - No to już biegły. Położenie, ceny podobnych w miejscowościach, tam ileś elementów 
się bierze. Budynek jest własnością wieczystego użytkownika. Wycenie podlega tylko grunt.

Głosowano w sprawie:
szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/519/2023 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

d) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Sypniewo, w rejonie stacji elektroenergetycznej.
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 



Sypniewo, w rejonie stacji elektroenergetycznej.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/520/2023 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

e) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Margonin, w obrębie działki numer 786/4, 786/5 obręb miasto Margonin.
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono.

Maria Miler - Już na komisji budził moje wątpliwości ten projekt i w dalszym ciągu te wątpliwości są 
ogromne. Połączyć to ze ścieżką. Można tam zrobić najróżniejsze rzeczy, na które generalnie też pomysły 
mieli mieszkańcy. Budynek policji był remontowany około 10 lat temu. Jest to grunt, który należy do... 
nie, nie 10 lat temu?

Przewodniczący Rady - Ponad 13 lat temu. Minimum. Ja jestem 13 lat radnym, no to był wcześniej. 

Maria Miler - W każdym razie grunt położony, to znaczy ta działka, na której jest budynek policji, jest 
działką, jest własnością policji, a grunt tak atrakcyjny rekreacyjnie i turystycznie, który mógłby służyć 
mieszkańcom, będzie w zasadzie przekazany. Nie wyobrażam sobie, że na naszym gruncie powstałby 
posterunek policji, więc musiałaby być jakaś forma przekazania później własności tego gruntu i uważam, 
że pozbywanie się go na komisariat policji jest mało zasadne. Następna rzecz jest taka, że jaką mamy 
pewność, że powstanie tam ten komisariat policji? Przecież jest to program, to jest jakiś program, który 
nie do końca wiadomo, czy w dalszym ciągu będzie kontynuowane, więc uważam, że podejmowanie i 
studium i w następnym punkcie uchwały jest po prostu niezasadne. 

Zastępca Burmistrza - Pierwsza rzecz, drodzy Państwo - znowu manipulowanie. Kwestia jest tego typu, 
ten komisariat obecny to jest faktycznie własność skarbu państwa i oczywiście ta własność przejdzie na 
rzecz gminy Margonin. Jeżeli biegły się wypowie co do wartości tych nieruchomości, to się okaże że ta 
nieruchomość, po zmianie planu przez gminę na usługi, jest dużo więcej warta niż tamta. Państwo 
mieliście do czynienia i jaką wartość ma sport i rekreacja na terenie gminy Margonin, wartość działek. A 
jaką mają usługi. Przykład marketów, Dino powinien to Państwu znakomicie zobrazować. To jest 
absolutna nieprawda. To co gmina dostanie w ekwiwalencie w zamian, jest dużo bardziej warte niż tamta 
nieruchomość. Poza tym jedno jest prawdziwe, że to są powijaki tylko. To wszystko jest w powijakach, 
nikt niczego nie przekazuje. Powiem po raz drugi, nikt niczego nie przekazuje do momentu, póki to nie 
zostanie jakby sformalizowane, że faktycznie ten komisariat powstanie. Jest to absolutna nieprawda i 
próba znowu manipulowania. Natomiast trzecia rzecz jest taka, jeżeli w tej chwili ten obecny budynek 
grozi, nie chcę powiedzieć zawaleniem, ale stan ma tragiczny. Może się pani uśmiechać, to jest pani 
prawo generalnie, jest w stanie tragicznym, tam spadają tynki w środku, poprosić pana komendanta to 
Państwo sami zobaczycie. Margoninowi grozi, że w ogóle tu policji nie będzie, tak naprawdę. Więc 
pytanie, czy my do tego chcemy doprowadzić, że w ogóle policji nie będzie w Margoninie? Bo w 
Budzyniu powstał przepiękny posterunek. W Szamocinie trwają intensywne nad tym prace i za chwilę 
Margonin zostanie pozbawiony. Zobaczymy czy pani wyjdzie do mieszkańców i pani powie: no tak, w 
sumie przez naszą decyzję, która nic nie kosztuje, bo nic nie kosztuje w tym momencie, być może będzie 
później ekwiwalentnie kosztowała, nie będzie policji w Margoninie. Oczywiście Państwo macie takie 
prawo, tylko jeżeli my nie podejmiemy tej uchwały, to w ogóle tego tematu nie będzie. I ten posterunek 
może zniknąć, znaczy komisariat. Jest to wysoce prawdopodobne. Tam za chwilę policja stwierdzi, że jak 



nas… Nie dokładam Państwu, ale tam faktycznie sytuacja na tym posterunku, na tym komisariacie jest 
straszna pod kątem lokalowym. Jak tam w środku wygląda?Proszę pójść, zobaczyć. Tam są rzeczy, które 
już się nie opłaca nawet tego naprawiać i nikt nie będzie tam, niestety policja podjęła decyzję, że nie 
będzie tam żadnych pieniędzy wkładanych. Natomiast gmina nie buduje, bo to też nieprawdziwe 
informacje się pojawiają, że to gmina buduje. Nieprawda drodzy Państwo, gmina złotówki nie dokłada do 
budowy tego komisariatu, czy tego posterunku, jakkolwiek to będzie. Gmina daje tylko grunt w zamian 
za grunt obecny, który ma tu nie trzeba być nawet biegłym, żeby stwierdzić, że grunt w centrum miasta, 
który jest przeznaczony na usługi, ma dużo większą wartość niż grunt przeznaczony, zresztą niecały, my 
tam przeznaczamy tylko trochę tego gruntu, nie przeznaczamy całej działki. Musimy zmienić studium i 
plan, żeby oni w ogóle mogli o tym myśleć, o jakimkolwiek posterunku czy nowym komisariacie. Inne 
lokalizacje, których nie ma. Albo gmina współpracuje z policją albo nie. Trzeba też to umieć powiedzieć, 
jeśli mówi się A to trzeba powiedzieć B.

Maria Miler - Nikt nie powiedział, że jest idealnie, bo proszę słuchać ze zrozumieniem, mówię o 
przeniesieniu własności. Przeniesienie własności może wystąpić w różnej formie. I ja na dziś nie wiem 
jaka byłaby to forma. Czy byłaby to forma zamiany gruntu czy każda inna forma? Natomiast chodzi o 
lokalizację, jest to na tyle atrakcyjny teren, że na komisariat, naprawdę w mojej ocenie, jest żal takiego 
gruntu. Nie ma działek, jak się jedzie na Strzelecką, tam gdzie powstają firmy są świetne drogi, jest 
świetne połączenie zarówno z centrum, jak i nowa droga połączenie z osiedlem. Cała działka? Nie 
potrzeba jakiegoś większego gruntu, nie można by tam było ewentualnie pozamieniać się na działki? Czy 
przenieść tą własność? No jeżeli powstają fabryki na Strzeleckiej, to dlaczego nie komisariat? Jest 
strzelnica, byłoby blisko do potrenowania w bezpiecznych warunkach jakiegoś strzelania. No nie musimy 
przecież..pan mi zarzuca uprawianie tu jakiś nieprawdziwych, ja niczego nieprawdziwego nie uprawiam, 
żadnych jak gdyby kłamstw nie rozpowiadam, bo to jest początek, tak jak pan mówi. Nie wiadomo czy 
powstanie tam komisariat, po pierwsze, w tej chwili komisariat jest.

Zastępca Burmistrza – policja musi mieć gdzieś swoją miejscówkę albo jej nie będzie. Opowiadanie 
dzisiaj, że my możemy się zamieniać, to równie dobrze policje możemy wyprowadzić poza Gminię 
Margonin, my nie jesteśmy od tego żeby działki kupować albo zamieniać żeby było to dla policji, albo 
gmina swoją nieruchomość ma albo jej nie ma. Było kilka propozycji i nie my tam wybieramy te 
propozycje. Jeżeli policja uważa, że tam powstaje jakiś komisariat wodny mają motorówkę jest tam jakieś 
zabezpieczenie akwenu należy się też temu przyjrzeć no trudno... My nie przekazujemy nic za 
darmo ...jeśli to przekażemy to za inną nieruchomość, która jest dużo więcej warta...Pani wprowadza w 
błąd, że gmina pozbywa się super atrakcyjnej nieruchomości i nic z tego nie ma. Proszę zorganizować 
tam komisje i zobaczyć jak wygląda ten budynek. 

Andrzej Zmudziński – Burmistrz powiedział, że może w ogóle nie być policji w Margoninie, a ona w tej 
chwili jest? Bo kto idzie na posterunek to ciągle jest zamknięty. Ja widzę policjantów między 9 – 10 jak 
jest zmiana służby jak przyjeżdżają i odjeżdżają. Na posterunku żadnych dyżurów nie ma. Powinny być 
dyżury 24 godzinne żeby było załatwione a nie żeby szukać policjantów…

Burmistrz – ale oni też mają mają Szamocin, i etatów brakuje w Chodzieskiej policji z 20 czy 30. To jest 
brak etatowy nie można tak mówić bo nie ma chętnych do pracy w policji. Uważam, że lepiej że są niż 
miałby ich nie być. 

Zastępca Burmistrza – dyżury są z poziomu komendy powiatowej natomiast nie z poziomu komisariatu 
czy posterunku no jeżeli dwie czy jedna osoba tutaj usiądzie i będzie całą dobę przyjmowała zgłoszenia 
to ona nie będzie jeździć na interwencje. Bo jeżeli trzy gminy są obejmowane jednym patrolem bo takim 
operuje to ten jeden policjant z drugim nie może usiąść i przyjmować zgłoszeń. Zgłoszenia przyjmowane 
są w Chodzieży stąd są interwencje prowadzone to nie jest Komenda Powiatowa my nie mamy siedziby 
KPP tylko na razie mamy siedzibę mam nadzieje że tak pozostanie, ale to jest tylko siedziba komisariatu 
w Budzyniu jest jeszcze niższy poziom tam jest tylko posterunek a w Szamocinie chyba nawet 
posterunku nie ma nic. My trochę idziemy w tym kierunku. Na razie nie ma przekazywania niczego 
rozpoczniemy procedure zmian planistycznych i gdzieś się załapiemy w tą kolejkę żeby tu powstał nowy 
komisariat to jest prosty wybór to jest czarno białe tu nie jest nic kolorowe. Nieruchomości oczywiście, 
że były szukane na ternie gminy nie było specjalnie innych nieruchomości zresztą policja również ma 
swoje wytyczne, które muszą się mieścić w gotowe projekty to nie jest tak, że oni dla Margonina tworzą 
to będzie wyglądało mniej więcej tak jak w Budzyniu stąd działka musi mieć odpowiednie parametry 
dojazd musi być odpowiedni niechudzi o to żeby to było na końcu miasta tylko żeby wyjazd był w każdą 



stronę w miarę szybki. Ja nie mam o tym pojęcia ani Pani Radna jakby wypowiadanie się ani przeze mnie 
ani przez Panią nie jest celowe. Musiałaby się Pani zapoznać w jakich miejscach oni stawiają komisariaty 
i to jest dla sprawy kluczowe. 

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Margonin, w obrębie działki numer 786/4, 786/5 obręb miasto Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA : 8, PRZECIW : 3, WSTRZYMUJE SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (8)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner 
PRZECIW (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
WSTRZYMUJE SIĘ (3)
Barbara Kończak , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/521/2023 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Margonin, w rejonie ul. Powstańców Wielkopolskich - działka numer 786/4, 786/5, 369 
obręb miasto Margonin
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 

Andrzej Zmudziński – chciałbym wspomnieć o parkingu przy starym boisku. Gdzie będzie parkingu jak 
coś będzie odbywać bo to miejsce jest bardzo dobre.

Burmistrz – jest miejsce wzdłuż jeziora, jak oddamy policji to część tego placu zostanie jak mamy 
zostawiać plac tylko po to bo dwa lub trzy razy w roku są imprezy to nas nie stać. Koło rybakówki można 
się przejść jest koło kościoła bez przesady zostawiać atrakcyjny teren na sam parking to jest 
marnotrawstwo dobrostany gminy. Są zapytania bo w Szamocinie otworzyli Rossmanna i pepco a kiedy 
w Margoninie. W pierwszej wersji ja zaproponowałem teren za targowiskiem oni chcieli na targowisku i 
chcieli targowisko przesunąć a plac zostawić na rossmanna i pepco to jest też dobre miejsce tylko musi 
ktoś chcieć coś zrobić kiedyś było, że biedronka była w Szamocinie w Budzyniu a w Margoninie było to 
hamowane przez ostanie rady dlaczego bo radni mieli swoje sklepy i radni pilnowali interes swój a nie 
mieszkańców. Mieszkańców spotykałem w Chodzieży, Budzyniu w biedronce i mimo iż nasza radna ma 
swój sklep potrafiła się dostosować przebranżowić no niestety takie są czasy nie zrobimy tego to nasi 
będą jeździć tam nie każdy ma samochód i czas. Dino w samym Wągrowcu chyba w tej chwili jest już z 6 
licząc Kobylec. Tego nie zahamujemy nie da się.

Andrzej Zmudziński – ja nie jestem przeciwny tym marketom tu chodzi o miejsce. 

Burmistrz no tak ale to miejsce nie jest zagospodarowane w tej chwili jest one wyłączone nie ma 
efektywności żadnej. Czy postawi ktoś w Sułaszewie market no nie postawi. Ale musi chcieć postawić 
np. w Adolfowie czy Próchnowie. 

Przewodniczący Rady – a co się stało że działka 369 została wyłączona? Bo na komisji o tym nie było 
mowy a teraz mamy wyłączoną.

Zastępca Burmistrza – z dwóch powodów. Pierwsza rzecz jest taka że to było razem połączone z tą 



policją to Pan Marek to powiedział żeby ten plan szybciej efektywniej procedowany bo tam jest czas 
potrzebny natomiast tutaj trzeba poddać to konsultacją społecznym Pan Andrzej to poruszył czy jest to 
zadane czy nie w opinii gminy jest ludzie niech się wypowiedzą i tyle nie ma sensu tych dwóch rzeczy ze 
sobą łączyć. Tamta jest priorytetowa tu jakby nie pali się w tej kwestii.

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Margonin, w rejonie ul. Powstańców Wielkopolskich - działka numer 786/4, 786/5 obręb miasto 
Margonin - projekt z dnia 30.11.2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner 
PRZECIW (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/522/2023 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

g) zmiany uchwały Nr XXVIII/277/2013 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 25 kwietnia 
2013 r. w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnej Bibliotece Publicznej w Margoninie.
E. Zamiara przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XXVIII/277/2013 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 25 kwietnia 2013 r. w 
sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnej Bibliotece Publicznej w Margoninie.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/523/2023 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

h) określenia stawek podatku od nieruchomości.
Zastępca przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
określenia stawek podatku od nieruchomości.. 



Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Jolanta Zmudzińska 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/524/2023 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

i) zmiany uchwały Nr XXXI/318/2021 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 19 października 
2021 r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 
nieruchomości na terenie miasta i gminy Margonin, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia 
za inkaso.
Skarbnik przedstawiła projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XXXI/318/2021 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 19 października 2021 r. 
w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości na 
terenie miasta i gminy Margonin, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler 
,Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Gręda 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Gręda 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/525/2023 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

j) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego na rok 
podatkowy 2024 na obszarze miasta i gminy Margonin.
Skarbnik przedstawiła projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie:
obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego na rok podatkowy 
2024 na obszarze miasta i gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/526/2023 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

k) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
Skarbnik przedstawiła projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
autopoprawka. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Jerzy Staniewski 



NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/527/2023 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu.

l) przyjęcia rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.
Zastępca przedstawił projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Adam Rogacki
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
BRAK GŁOSU (1)
Adam Rogacki
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/528/2023 stanowi załącznik nr 19 do Protokołu.

m) uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024 - 2026
E. Kończak przedstawiła projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024 - 2026. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)



Mariusz Bachorski

Uchwała Nr LVIII/529/2023 stanowi załącznik nr 20 do Protokołu.

n) określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową w postaci węgla dla osób i rodzin 
korzystających ze świadczeń pomocy społecznej w roku 2023
E. Kończak przedstawiła projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową w postaci węgla dla osób i rodzin korzystających 
ze świadczeń pomocy społecznej w roku 2023. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/530/2023 stanowi załącznik nr 21 do Protokołu.

o) wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej w Margońskiej Wsi
M.Nowaczewski przedstawił projekt uchwały Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej w Margońskiej Wsi. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LVIII/531/2023 stanowi załącznik nr 22 do Protokołu.

11. Interpelacje i zapytania radnych.
W okresie międzysesyjnym wpłyneła 1 interpelacja od Pana Tomasza Gorkowskiego z odpowiedzią 
można się zapoznać.



12. Wolne głosy.

Przewodniczący – wpłynęła petycja od mieszkańców wsi Radwanki, która przekazuje do komisji skarg, 
wniosków i petycji. 
Teresa Koźlarek – chodzi o budowę przedsięwzięcia pod nazwą „budowa instalacji do wytwarzania 
biogazu wraz infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Radwanki”. Mieszkańcy dowiedzieli się dość 
późno o tym przedsięwzięciu piszemy teraz odwołanie. I w związku z tym wystąpiliśmy z tym pismem. 
Są podpisy, jest petycja złożona do Pana Burmistrza, żeby zablokować tą budowę czy wstrzymać. Czy 
uda się coś w tym kierunku właśnie zrobić? Bo my w jakimś sensie jesteśmy przeciwni tej budowie. 
Chcemy, żeby po prostu nie było tego na naszym terenie.
Burmistrz - jesteśmy po wstępnym słowie z mieszkańcami wsi. Można powiedzieć, że nasza rola jest taką 
rolą notariusza. Nam nie wolno, można powiedzieć, wstrzymać takich rzeczy, jeżeli jest wszystko 
zgodnie z prawem, ale do tej pory kiedykolwiek były protesty przy takich różnych przedsięwzięciach, 
typu kurniki w Młynarach, udało nam się zablokować kilka farm fotowoltaicznych, nie wszystkie, ale co 
do farm fotowoltaicznych też były protesty. Tutaj wydaje nam się tylko wstrzymać przedłużyć 
wydawanie decyzji, bo po okresie odwoławczym, który trwa tam 2-3 lata, argumenty które 
przedstawialiśmy nie docierają do komisji odwoławczej. I tak te rzeczy powstawały. To jest bardzo duże 
przedsięwzięcie. Praktycznie 120 000 ton, to nie wiadomo skąd oni by mieli to przywieźć. To jest żaden 
inwestor jeszcze w tej chwili, który chciałby to budować. Deweloper, który szykuje projekty, tak jak on tą 
farmę wiatrową, zrobił projekt, sprzedał gotowy projekt na fotowoltaikę. Koszt taki jest kilkadziesiąt 
milionów, bo megawat kosztuje około 20 milionów, dlatego miałoby to kosztować 30 000 000, czyli jest 
także facto takiego inwestora się też mnie znajdzie, ale od tego się zaczyna. Więc to tak można 
powiedzieć szło z marszu. Informacje wszystkie tam, gdzie powinny być, one się ukazały. Niemniej może 
było ich za mało. Mogła być jeszcze dodatkowo informacja na ogłoszeniowych tablicach, w Radwankach 
przynajmniej. To był nasz błąd, nie zrobiliśmy tego, ale tam gdzie wymagają tego przepisy wszelkie 
informacje na ten temat były. Między innymi z tych informacji jeden z mieszkańców właśnie podjął tą, 
dowiedział się, no i w tej sprawie też przyszła delegacja. O tym rozmawialiśmy. Możemy w tej chwili, 
znaczy nie zostały jeszcze wydane żadne warunki zabudowy, także do tego daleko. My możemy określić 
gdybyśmy chcieli wydać te warunki zabudowy, że dojazd tej instalacji nie będzie przez centrum wsi, 
tylko jest droga polna, np. 100 m przed z budynkami, jak się wjeżdża od strony Podstolic i tam zrobić 
drogę dojazdową. Wtedy możemy to nakazać. Ale to są etapy dopiero. Ja muszę powiedzieć, że na 
dalszym etapie. W tej chwili proszę zostawić nam to. Znaleźliśmy powód, na który nie będziemy tutaj 
szczegółowo wypowiadać na ten temat, który pozwoli nam po takiej analizie prawnej i tutaj można 
powiedzieć były 2 spotkania z mieszkańcami, unieważnić decyzję którą wydaliśmy. No ta decyzja została 
podpisana, jako notariusz to podpisywałem, a nie ten, który chce. Ja nie znam żadnego ani tego 
dewelopera, ani właściciela gruntu nie znam,bo to jest jakiś tam pan z Chodzieży. Nie znam ani tego 
pana, ani jak wygląda. Nie znam właściciela farmy czy dewelopera farmy, teraz właściciela farmy nie 
znam. Czasami przyjeżdżają "wiatrakowcy" czy jak jakaś firma, właściciel przyjechał się przedstawić, 
pokazać. Te osoby nie kontaktują się z nami. Drogi formalne znaleźli, jednak po przeanalizowaniu tych 
dokumentów jeszcze raz, rokiem następnym będzie unieważnienie decyzji, którą wydaliśmy w kwietniu. 
Bylibyśmy bardzo wdzięczni. Zawsze, jak ja powiedziałem, to tam gdziekolwiek były protesty czy 
fotowoltaice, przy tym - naszym zadaniem, moim jakby można powiedzieć, chęcią bycia zawsze z 
mieszkańcami. I nie przeczę, że nie może coś powstać, jak sobie mieszkańcy tego nie życzą, co nie 
zawsze udaje się zrobić. W przestrzeni 10 lat, jak ktoś będzie uparty...może znajdzie sobie inną 
lokalizacje. 
Maria Miler - Mam taką prośbę - jeżeli byłaby taka możliwość, my co miesiąc chodzimy do mieszkańców 
z gazetą i jeżeli są takie inwestycje, które już w pana ocenie wzbudziłyby jakiś taki sprzeciw, dobrze by 
było, żeby po prostu zamieścić je w gazecie. Nie mówię, że całość dokumentów, tylko informacje, że 
takie informacje znajdują się już na BIPie. Jak ktoś chce, to poszuka. Natomiast tutaj decyzja warunkach 
środowiskowych była wydana na działce, ale mieszkaniec poszukał po sobie tam na jesieni. Generalnie ja 
mam tylko świadomość, postępowanie się toczy. Na tą chwilę nie ma nic, ale to tylko na tą chwilę. A co 
będzie dalej to nie wiadomo. Gdyby była taka możliwość umieszczania informacji, że na BIP się ukazało 
to po prostu w tym gąszczu takich informacji, bo tego jest na BIPie dużo, znajdziemy. Natomiast ja mam 
takie zapytanie, bo szukałam, dlatego wiem co jest na BIPie, bo pan przewodniczący na komisji 
wspomniał, że wpłynęła petycja. Czy to chodzi o petycję od fundacji Ukryte Marzenia? Bo jej na BIPie 
nie ma.



Przewodniczący Rady - Tak, Ukryte Marzenia. 
Maria Miler -Czy ja mogła prosić żeby ona się ukazałam na BIPie? Bo ja nie wiem, czy to dotyczy tej 
samej petycji, która jest do podpisywania na socjalmediach, gdzie oni proszą o wsparcie. No ja akurat nie 
ukrywam, gdzieś mi jest bliżej, jeżeli chodzi o taką pomoc. Zresztą, którą sama uzyskałam jeżdżąc do 
Wągrowca. Natomiast wiem jaki projekt zakończył się w Chodzieży. Jest to centrum wsparcia, jak ono 
się nazywa... ja sobie poszukam. Bo akurat miałam możliwość kontaktowania się z nimi przy okazji 
innych rzeczy. I to było środowiskowe centrum zdrowia psychicznego dla mieszkańców powiatu 
chodzieskiego. I ten projekt zakończył się 3/06/2003 roku. To o tą petycję chodzi tak?
Przewodniczący Rady - Szczegóły będą na komisji petycji, bo to pani także jest w komisji petycji skarg.
Burmistrz – Tylko dodam, że po takiej konsultacji z sekretarzem, jego ostatnim szkoleniu w Kołobrzegu 
bodajże był. Właśnie dotyczące tego typu problemów, doszliśmy do wniosku, że lepiej będzie jak my 
sami zajmiemy się tym problemem dla naszej gminy, niż finansując, przelewając środki na to 
Stowarzyszenie i nie mając wpływu na to, co oni z tym zrobią. Więc tutaj sekretarz był na szkoleniu, 
idzie pozyskać granty i on się tym zajmie. Wie jak to zrobić i m.in. Że jestem po słowie z panem 
sekretarzem. Na komisji skarg i wniosków. Nie ma go dziś na miejscu, bo by to tutaj dla nas omówił. Jest 
po rozmowie, zresztą z prezydentem Szczecina, który właśnie tym tematem się tam na tej konferencji 
zajmował. I biorąc właśnie przykłady z nich, korzystając z ich doradców, doświadczeń, bo bardzo chętni 
są udzielenia pomocy jak uzyskać granty. To jest bardzo ważny temat, psychologia i psychiatria. Jak 
najbardziej zgadzam się, ale my lepiej zagospodarujemy te pieniądze z korzyścią dla naszych 
mieszkańców, niż mielibyśmy je przekazać do tego stowarzyszenia.
Maria Miler -Panie burmistrzu, ja mam takie pytanie, czy te granty będą dotyczyły również osób 
dorosłych? 
Burmistrz - Nie umiem odpowiedzieć w szczegółach. Tam dają pieniądze i praktycznie nie mamy 
wpływu parę groszy. Tam był projekt, który się skończył i teraz szukają pieniędzy. Chcą teraz żeby to 
gminy finansowały więc jak mamy przekazać jakąś kwotę to lepiej ją przekazać dla naszych 
mieszkańców. 
Maria Miler – chciałam dodać ,że mieszkańcy Gminy Margonin skorzystali z pomocy która finansowo 
przedstawia się w kwocie 345 tys. złotych. Natomiast było to też 41 osób, czyli nie było to mało i tej 
pomocy szczególnie teraz, po pandemii, będzie potrzeba więcej. 
Burmistrz - Nikt tego nie kwestionuje, tylko uważamy, że jak mamy do wydania 341 000, to my za te 341 
000 możemy pomóc więcej osobom. I mamy na to wpływ, na co te pieniądze wydamy. A tam nie mamy. 
Maria Miler - Ale warto zaufać specjalistom, tam było grono specjalistów. 
Burmistrz - Nikt nie kwestionuje, ale pewno będziemy mieli uważam specjalistów lepszych, a 
przynajmniej nie gorszych i być może tańszych. Na pewno nie chcemy, nie wchodząc w to, nie chcemy 
żeby było gorzej dla naszych mieszkańców, bo problem dostrzegamy. Właśnie jak sekretarz był na tym 
szkoleniu na temat właśnie to była oświata, ale wiadomo że ten temat w szkołach jest dużo bardziej 
większy niż był kiedyś i po konsultacjach doszliśmy do wniosku, że będziemy to robić sami.
Rafał Gimzicki - Na ostatniej sesji został ruszony temat dowozów W międzyczasie zgłosili się rodzice 
dzieci, którzy dojeżdżając z Margonina okolic właśnie Adolfowa. Tutaj jest, widzę pan Sawiński 
przedstawił, bo widzę że jakieś pismo było złożone do gminy, właśnie przez zarząd dróg, jak to wygląda i 
jaki tam jest problem właśnie z tym dowożeniem. I czy pani Maria by coś więcej.... Było coś mówione, 
że starostwo wstrzymuje...Jeśli Pan Przewodniczący pozwoli panu przedstawić… 
Pan Sawicki - Znaczy temat wygląda tak, że super, że ta linia autobusowego jest stworzona, ma zmianę 
Wągrowca. Problem polega na tym, że jest około pięcioro dzieci, które są właśnie z okolic sołectwa 
Studźce/Adolfowo i problem polega na tym, że akurat ta piątka dzieci nie ma możliwości przy tym, że 
uczą się w Wągrowcu, dojechać jakby do miejscowości Margonin i potem przesiąść się na albo 
bezpośrednio dojechać. To jest kwestia tego, żeby dzieci mogły mieć możliwość dojazdu do Margonina i 
przesiąść się do autobusów, który jedzie do Wągrowca. Problem polega na tym, że rodzice muszą 
dowozić te dzieciaki na własną rękę. O ile moja córka ma możliwość, że ja ją rano w danym momencie 
wożę do tego Margonina, ale są dzieciaki, które tej możliwości nie mają. To jest ogólnie duży problem. Z 
tego, co wiem do Wągrowca na rano jeżdżą dwa busy, jeden jeździ bezpośrednio, drugi jeździ jakby 
zabierając wszystkie miejscowości, gdzieś tam poboczne. No i pytanie jest tego typu czy ten autobus, ten 
bus który jeździ bezpośrednio dp Wągrowca nie mógł zaczynać swojej, powiedzmy od Pietronek i 
zabierać te dzieciaki do Wągrowca, przez Margonin. Albo kwestia jest tego, żeby przesunąć gdzieś tam 
inny autobus, który jeździ też na linii Margonin- Chodzież, żeby ten autobus za przykład jechał za 
dziesięć 7:00 i te dzieciaki mogłyby się przesiadać do autobusu, który jedzie na Wągrowiec. W sumie 



kwestia technicznie nie jest chyba trudna do zrobienia, bo kwestia dojazdów, ale też powrotu, bo z 
Margonina do Chodzieży i teraz bus gminny jeździ, jeździ JanBus, jeździ PKS. Żadna z tych 3 linii nie 
jeździ w godzinach, kiedy te dzieciaki jeżdżą do szkoły i z niej wracają. Jeżeli dzieciaki z Wągrowca 
wracają o godz. powiedzmy 16.00 do domu ze szkoły, to wysiadając na przystanku w Margoninie nie 
mają one możliwości dojazdu do domu, gdzieś tam w obrębie sołectwa Studźce/Adolfowo. Kwestia tego, 
żeby albo utworzyć gdzieś dodatkową linię, która będzie zabierać dzieciaki w jedną i w drugą stronę lub 
nie wiem, przedstawić rozkład jazdy tak, albo dopasować żeby dzieciaki miały wyjazd do szkoły. Bo 
teraz, jeżeli gdzieś rodzicom nie pasuje rodzicom zawozić córkę do Margonina...Nie chcę stawiać tej 
sprawy na ostrzu noża, ale temat nie jest trudny do zrealizowania. Myślę, że dla dobra tych dzieciaków, 
trzeba ten rozkład jazdy tak dostosować, żeby te dzieciaki mogły do szkoły do Wągrowca dojeżdżać. Jest 
związane pewnie też z tym, że są połączone dwa roczniki. Był mało miejsc w szkołach, w obrębie 
Chodzieży i część dzieciaków musiała iść do szkoły do Wągrowca. Mi to osobiście nie było na rękę, ale 
takie jest zrządzenie losu. I chciałbym żeby, jak jest możliwość dostosować rozkład jazdy tak, aby 
dzieciaki mogły tej szkoły mogły swobodnie dojechać. 
Burmistrz - co mogę Państwu powiedzieć. Przede wszystkim dowożenie dzieci do szkół średnich nie jest 
obowiązkiem gminy. Żadnej. Rodzice muszą na jakiś swój koszt, własnym transportem, nie wiem jak, 
zapewnić dziecku ze szkoły średniej dojazd. Naszym obowiązkiem jest zapewnić dojazd do przedszkola i 
do szkoły. Jednak widząc problemy, jakie były przede wszystkim najpierw na linii wągrowieckiej, gdzie 
coraz większej młodzieży z Margonina wybierało ten kierunek,a PKS coraz mniej kursów tam puszczał, 
myśmy jak to się mówi, podjęli wyzwanie żeby ten kierunek dowozu na Wągrowiec zabezpieczyć. To 
nam się udało, a nawet przerosło nasze pierwsze wyobrażenie, bo jak sam pan powiedział jeżdżą rano 2 
autobusy a nie 1. Była konsternacja na początku, bo do 30. któregoś tam sierpnia, 10 czy 20 osób 
wykupiło bilety miesięczne, postawiono mały autobusik, a wyszło 100 osób i teraz jak ich zabrać? 
Dopiero wszyscy się obudzili, kupili bilety miesięczne później. Dzisiaj to wiadomo. Problem, myślę, że 
główny będzie polegał na tym ludzi i czasu pracy kierowcy, bo to nam się wydaje, z Margonina do 
Adolfowa jest, no 10 minut jedzie powiedzmy, czy tam 5 minut jedzie, ale musi jechać i nawrócić i 
gdzieś może zabraknąć, bo tak się nam wytłumaczyli przewoźnicy, że gdzieś może zabraknąć tego czasu 
pracy kierowcy itd. Tam widzę największy problem, drugi problem widzę w ilości ludzi, bo nie ma ludzi 
do roboty. Oni chętni by zatrudnili kierowców, ale ich nie ma, z tego co wiemy. Też był kłopot dlatego z 
uruchomieniem tej linii do Chodzieży. Tak jak pan zauważył, bo jest nieopłacalne, bo dla 5 osób PKS nie 
puści autobusu. Bo koszty pracy itd. coraz większe, jest to nieopłacalne. To jest akurat rzecz dotowana 
przez państwo, i jak tutaj za każdy kilometr oni dostają, nie wiem teraz 3 czy 4 złote dodatkowe. Pewne 
pieniądze plus te bilety, które oni sprzedadzą to funkcjonuje. Dobrze, że pan tutaj jest, pan o tym mówi. 
My musimy się spotkać z przewoźnikiem i zobaczyć, jak on jest w stanie to rozwiązać. Dodatkowego 
autobusu na pewno nie puści, żeby tylko po pięć dzieci rano i pięć dzieci przywiózł. 
Pan Sawicki - Znaczy, to nie chodzi o puszczanie dodatkowych autobusów. I tak formalnie tam jeździ. 
Moim zdaniem nie jest aż tak wielkim problemem przedstawić godzin przejazdu tego busa. Powiem panu 
szczerze, mam zawodowe prawo jazdy, wiem jak wygląda czas pracy kierowców, na jakiej zasadzie to 
wszystko wygląda. I tutaj nie chodzi o to, żeby zwiększać częstotliwość jazdy tego busa, bo i tak w moim 
racjonalnym myśleniu nie zabiera dużej ilości ludzi, bo w większości ja wiem już ile osób przewozi, 
praktycznie jeździ pusty. I myślę, że tę piątkę dzieciaków, która kupi ten bilet miesięczny dodatkowo to 
będzie raczej z korzyścią ekonomiczną dla przewoźnika, niż w momencie kiedy on w pewnych godzinach 
jeździ zupełnie pusty. 
Burmistrz - Ja nie mówię, że on nie pojedzie. Tylko jakie on mi może dawać odpowiedzi podczas 
rozmowy. Ja gwarantuję, że my się spotkamy z przewoźnikiem i będziemy na ten temat rozmawiać. OK, 
nam się tak wydaje. Jeżeli tak będzie można zrobić to się zrobi. 
Pan Sawicki - My się komunikowaliśmy ogólnie z przewoźnikiem i przewoźnik jakby on formalnie nie 
widzi żadnego problemu.
Burmistrz- jeżeli pójdzie to załatwić tak jak Panowie tutaj proponują to jak najbardziej. 

13. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie LVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 14 grudnia 2023 roku o godzinie 
18:11. 
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